

[Text]

I cite one or two areas which I think are of considerable concern and I will mention the field of health where, in the last provincial session of the provincial government, the province, in effect, passed legislation which gives effect to the principle of taxation without representation in that appointed hospital boards are given the right to requisition directly on municipalities.

There is in such legislation, no way that health costs and hospital costs can be effectively kept down by the new municipalities. Although the province receives millions and millions of dollars in federal health aid, there is no way the municipality, directly, can have portions of those funds. This is one of the more glaring aspects of legislation recently introduced where municipal autonomy is and has been reduced.

• 1505

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): Thank you, Alderman Evans. Mr. Mahor, would you like to make any comments.

Mayor Dent: No comments.

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): Are there any other comments or questions from the floor at this time?

Miss Nina A. Vinslov: Mr. Chairman, His Worship Mayor Dent, Senate and House of Commons representatives from Ottawa...

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): You are Miss Vinslov?

Miss Vinslov: I am Miss Nina Vinslov from Edmonton, Alberta. My oral presentation is as follows.

Number 1. As the language bill seems to be the only important issue to some French Canadians, we must realize the most important concern in Canada is economy. The federal government is suffering a great financial loss on the languages bill which is causing inflation, problems, suppression, unemployment, and so on. The Canadian federal constitution of Canada should apply dynamic emphasis and great importance to the development of the many rich natural resources and to expanding and enriching the many industries with advanced training programs. All citizens, regardless of the difference in their origin or language, should have a decent living without anyone having to go on welfare.

Number 2. Many caveats and contracts instituted during the past century that affect the Canadian Bill of Rights should be examined.

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): Thank you, Miss Vinslov. Are there any other questions or comments from the floor at this time?

Ladies and gentlemen, I would like to thank Mayor Dent very sincerely for coming here this afternoon and making his presentation.

Mr. Dent: Mr. Chairman and members of the Special Joint Committee, may I thank you very much for your cordial hearing. I thoroughly enjoyed the depth of ques-

[Interpretation]

Je cite un ou deux domaines qui, je crois, méritent une attention et je veux mentionner le domaine de la santé où au cours de la dernière session provinciale du gouvernement de la province, en fait, a adopté une loi qui établit le principe d'imposition sans représentation en ce point que les commissions hospitalières nommées ont le droit de faire des réquisitions directement aux municipalités.

Dans une loi de ce genre il n'y a pas de façon de garder un minimum des frais de santé et des frais hospitaliers par les nouvelles municipalités. Bien que la province reçoive des millions et des millions de dollars en aide fédérale pour la santé il n'y a pas de façon pour la municipalité d'obtenir directement des portions de ces fonds. C'est là l'un des aspects manifestes de la loi adoptée récemment concernant l'autonomie municipale, laquelle a été réduite.

Le coprésident (M. MacGuigan): Merci, monsieur Alderman Evans. Monsieur le maire, auriez-vous quelques observations à faire.

M. Dent: Je n'ai pas d'observations.

Le coprésident (M. MacGuigan): Des personnes dans la salle qui aimeraient apporter des observations ou poser des questions?

Mlle Nina A. Vinslov: Monsieur le président, monsieur le maire, membres du Sénat et de la Chambre des communes.

Le coprésident (M. MacGuigan): Vous vous appelez bien M^{lle} Vinslov?

Mlle Vinslov: Je m'appelle Nina Vinslov et j'habite Edmonton, Alberta. Voici mes observations:

Tout d'abord, quelques Canadiens français attachent beaucoup d'importance au projet de loi portant sur les langues, nous devons nous rendre compte que la préoccupation la plus importante pour le Canada tout entier est son économie. A cause du projet de loi, le gouvernement fédéral accuse un important déficit qui cause l'inflation, le chômage et ainsi de suite. La Constitution du Canada devrait attacher plus d'importance à la mise en valeur des nombreuses richesses naturelles du pays et voir à l'expansion des nombreuses industries grâce à un programme de formation. Tous les citoyens, nonobstant leur langue et leur origine, devrait jouir d'une vie agréable sans que personne ne doive retirer des prestations de bien-être.

De plus, on devrait passer à l'étude de plusieurs oppositions et de contrats adoptés au cours du siècle dernier et qui touchent la déclaration canadienne des droits.

Le coprésident (M. MacGuigan): Merci, M^{lle} Vinslov. Y a-t-il d'autres personnes de la salle qui désirent apporter des observations, poser des questions?

Mesdames et messieurs, permettez-moi de remercier le maire Dent de bien avoir accepté de venir ici cet après-midi et de nous avoir présenté son mémoire.

M. Dent: Monsieur le président et membres du Comité conjoint, permettez-moi de vous remercier de votre attention. J'ai vivement apprécié d'être mis sur la sellette. Il